
PROTOKÓŁ Nr LVI/2014 
LVI sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 27 lutego 2014 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala nr 1 Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 900 - 1025. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 11 radnych. Nieobecny: Mariusz Ceglarski, Krzysztof Karbowski, Ryszard 
Karpiński, Magdalena Piechota.  
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że do porządku obrad, który 
otrzymali radni wprowadza autopoprawkę poprzez zdjęcie punktu 6. Ocena funkcjonowania 
transportu osobowego w mieście Dęblin, co spowoduje przesunięcie numeracji oraz wprowadzenie 
dwóch projektów uchwał. Jako punkt 7d) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Ryki; jako punkt 7e) projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Gminą Ryki. 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący odczytał porządek obrad LVI sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wręczenie nagród dla najpopularniejszego (dęblińskiego) sportowca i trenera roku 2013 według 

XIII Plebiscytu Twojego Głosu. 
4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
5. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
6. Wyrażenie opinii w sprawie przystąpienia do umowy konsorcjum „Air&Dęblin Industrial 

Park”. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków dla miasta Dęblin; 

b) ustanowienia Medalu Honorowego za Zasługi dla Miasta Dęblin i regulaminu jego 
przyznawania; 

c) regulaminów targowisk; 
d) udzielenia pomocy finansowej Gminie Ryki; 
e) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Ryki. 

8. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
9. Zatwierdzenie protokołu z LV sesji Rady Miasta. 
10. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. pkt 3. 
Wr ęczenie nagród dla najpopularniejszego (dęblińskiego) sportowca i trenera roku 2013 
według XIII Plebiscytu Twojego Głosu. 
 

Zastępca Burmistrza Miasta Dęblin Gra żyna Maziarek wręczyła nagrody ufundowane przez 
Miasto Dęblin:  
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− najpopularniejszemu sportowcowi roku 2013, którym według Tygodnika Powiatu Ryckiego 
„Twój Głos” został lekkoatleta Pan Stanisław Kupiec (mieszkaniec Dęblina) reprezentujący 
grupę biegową biegusiem.pl; 

− oraz jednemu z najlepszych trenerów – na 3 miejscu według tygodnika „Twój Głos” 
Panu Arturowi Pacholskiemu (mieszkańcowi Dęblina), będącemu nauczycielem Zespołu 
Szkół Zawodowych Nr 1, (dyscypliny: piłka nożna i siatkówka). 

 
Ad. pkt 4. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta - Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 23 stycznia – odbyła się sesja Rady Miasta, na której uchwalono budżet Miasta Dęblin  

na 2014 r.; 
• 29 stycznia – wspólnie z Burmistrzem Miasta uczestniczyłem w koncercie zespołów i artystów 

amatorów Klubu 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego; 
• 7 lutego – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem w przysiędze wojskowej elewów Centrum 

Szkolenia Inżynieryjno-Lotniczego. Przysięga odbyła się przed pomnikiem „Bohaterskim 
Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt”; 

• 13 lutego – brałem udział w posiedzeniach: Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budżetu; 

• 13 lutego – uczestniczyłem w Wieczorze Walentynkowym zorganizowanym przez Miejski Dom 
Kultury w Dęblinie; 

• 21 lutego – odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich komisji Rady Miasta poświęcone ocenie 
funkcjonowania transportu osobowego na terenie naszego miasta; 

• 21 lutego – wspólnie z Burmistrzem Miasta uczestniczyłem w corocznej naradzie w Komendzie 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Rykach, na której nastąpiło podsumowanie rocznej 
działalności i zapoznanie z zamierzeniami na bieżący rok. W naradzie uczestniczył Zastępca 
Lubelskiego Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej - st. bryg. Zbigniew 
Czępiński; 

• 25 lutego – uczestniczyłem w otwarciu Konkursu Recytatorskiego im. Kolumbów w Zespole 
Szkół nr 3 w Dęblinie. Konkurs zorganizowano w ramach obchodów 60-lecia nadania 
Dęblinowi praw miejskich; 

• 25 lutego – odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej w celu 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego za Zasługi dla 
Miasta Dęblin i regulaminu jego przyznawania; 

• 26 lutego – uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej. Tematem obrad 
było zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję. 

 
Zastępca Burmistrza Miasta Grażyna Maziarek przedłożyła informację o pracy Burmistrza 
w okresie od 23 stycznia 2014 r. do 27 lutego 2014 r. 
Przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, a ponadto: 
• 28 stycznia – odbyło się spotkanie w sprawie przekazania Miastu przez wojsko działek pod 

układ drogowy w rejonie Lotniska; w spotkaniu wzięli udział przedstawiciele Rejonowego 
Zarządu Infrastruktury w Lublinie, 4. Skrzydło Lotnictwa Szkolnego, Wyższa Szkoła Oficerska 
Sił Powietrznych, Muzeum Sił Powietrznych, Wojskowe Zakłady Lotnicze. 

• 28 stycznia – Burmistrz gościł delegację organizatorów X Flisu Wiślanego ze Starostą 
Niżańskim na czele; harmonogram spływu przewiduje dwudniowy pobyt w Dęblinie (4 i 5 
lipca). 

• 29 stycznia – uczestnictwo w koncercie zespołów i artystów amatorów Klubu 4. Skrzydła 
Lotnictwa Szkolnego. 

• 6 lutego – narada z dyrektorami placówek oświatowych. 
• 6 lutego – ogłoszony został konkurs na realizację zadań publicznych o charakterze pożytku 

publicznego w 2014 r. w formie wsparcia zadania. Oferty można składać do 27 lutego br. 
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• 7 lutego – udział w przysiędze wojskowej w Centrum Szkolenia Inżynieryjno-Lotniczego. 
• 11 lutego – ogłoszony został przez Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej przetarg na 

Budowę kanalizacji sanitarnej oraz magistrali wodociągowej do osiedla Stawy w ramach 
projektu „Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w 
wodę na terenie aglomeracji Dęblin”. Oferty można składać do dnia 28 marca br. do godz. 1000. 

• 13 lutego – udział w posiedzeniach: 
� Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu – poświęconej głównie sprawom gospodarki 

nieruchomościami oraz realizacji projektu parku naukowo przemysłowego; 
� Komisji Gospodarki Komunalnej – zaopiniowanie projektów list mieszkaniowych  

na 2014 r. 
• 13 lutego – udział w Walentynkowym Wieczorze Artystycznym organizowanym przez Miejski 

Dom Kultury. W ramach Wieczoru przedstawiono rozstrzygnięcie konkursu fotograficznego 
„Dęblińskie Zdjęcie Roku”. I miejsce zdobyła Pani Anna Sprzyszyńska za zdjęcie nowej alei 
w kierunku Pomnika Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt. 

• 21 lutego – udział w posiedzeniu wspólnym komisji Rady Miasta poświęconemu ocenie 
funkcjonowania transportu osobowego w mieście. 

• 28 lutego – zostało wypłacone uzupełnienie do wynagrodzenia za rok 2013 nauczycielom szkół 
prowadzonych przez Miasto Dęblin. 

• 27 stycznia ogłoszony został konkurs na znak graficzny obchodów 60 lecia miasta. Prace 
można było składać do 14 lutego. Wpłynęło 26 projektów z całej Polski. Wybrany został 
projekt przygotowany prze Panią Joannę Krupka z Dęblina. Przyznano również 2 wyróżnienia: 
p. Jolanta Pyra i p. Tomasz Woliński – oboje z Dęblina. 

 
Następnie zaprezentowano projekt graficzny logo 60-lecia nadania Dęblinowi praw miejskich. 

Pani Wiceburmistrz Grażyna Maziarek wręczyła statuetki dla laureatów konkursu na znak graficzny 
obchodów 60-lecia miasta, dla zwyciężczyni – Pani Joanny Krupki  oraz wyróżnionym: 
Pani Jolancie Pyrze i Panu Tomaszowi Wolińskiemu. 
 
Po czym Przewodniczący Rady Miasta oddał głos Przewodniczącemu Komisji Samorządu 
i Porządku Publicznego - Romanowi Anyszkiewiczowi, który przedstawił informację o podziale 
środków finansowych dla zarządów osiedlowych na 2014 rok. 

Komisja zgodnie z § 83 Statutu Miasta Dęblin podzieliła 20 000 zł przeznaczone w budżecie miasta 
na 2014 r. dla zarządów osiedlowych, przyznając następujące kwoty: 

    

l.p. osiedle kwota 

1.  Lotnisko 3.330 zł 

2.  Wiślana 2.550 zł 

3.  Mierzwi ączka 2.120 zł 

4.  15 PP „Wilków” 1.380 zł 

5.  Staszica 1.340 zł 

6.  Michalinów 1.250 zł 

7.  Jagiellońskie 1.110 zł 

8.  Wiślana-Żwica 1.050 zł 

9.  Starówka 830 zł 

10.  Irena 820 zł 

11.  Żdżary 795 zł 
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12.  Masów 655 zł 

13.  Rycice 640 zł 

14.  Podchorążych 550 zł 

15.  Pułaskiego 550 zł 

16.  Stawy 530 zł 

17.  Młynki 500 zł 
 
Ad. pkt 5. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

� Radny Waldemar Warenica: 
− poruszył sprawę stłuczonego lustra na skrzyżowaniu ul. Szpitalnej z ul. Spacerową, które 

jest potrzebne ze względu na złą widoczność; 
− poprosił o interwencję do Starostwa Powiatowego w sprawie braku przejścia dla pieszych 

na ulicy Składowej w celu poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu z ul. Szpitalną 
i Spacerową. 

� Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - Krzysztof Potocki: 
− zgłosił problem nagminnego wywożenia śmieci na teren dawnej strzelnicy przy ulicy 

Balonnej, gdzie składowany jest gruz z rewitalizacji centrum miasta;  
− zaproponował wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu – wolne wnioski. 
Przewodniczący Rady Miasta – odpowiedział, że głos w dyskusjach zawsze jest udzielany bez 
wprowadzania dodatkowego punktu. 

� Radna Danuta Krajewska: 
− podziękowała władzom miasta w imieniu mieszkańców osiedla Jagiellońskie a szczególnie 

ul. Modrzewskiego za tymczasowe utwardzenie nawierzchni drogi; 
− wnioskowała o usunięcie zgarniętej nawierzchni drogi, zalegającej przy posesji mieszkańca 

ul. Modrzewskiego. 
� Radny Stanisław Kopacz: 

− powrócił do zgłaszanej już sprawy naprawy chodnika przy ul. Wiślanej obok kościoła, 
na wysokości posesji nr 70 i 68. Poprosił o przeprowadzenie wizji lokalnej po próbie jego 
naprawy, ponieważ jest to chałtura, tak się nie powinno robić tego typu napraw. Chodnik 
ułożono nierówno, położono popękane kostki. Naprawa powinna być wykonana jeszcze raz, 
zaniżenia powinny być usunięte; 

− zwrócił się z prośbą o usunięcie śmieci w pasie drogowym przy ogródkach działkowych 
od stacji paliw Orlenu w kierunku osiedla Młynki do bloku nr 50 na osiedlu 15 Pułku 
Piechoty „Wilków”; 

− poprosił o interwencję w Wojskowej Agencji Mieszkaniowej w sprawie zaniedbanych 
dwóch działek przed blokiem nr 34 na os. 15 Pułku Piechoty „Wilków”, chodzi o ich 
posprzątanie. 

� Radny Witold Kleczkowski: 
− wnioskował o otwarcie kasy Urzędu Miasta od godziny 1500 w poniedziałki, przynajmniej 

na czas płacenia podatków, w tej chwili przerwa w kasie trwa w godz. od 1430 do 1530; 
− powiedział, że uzupełnienie grysem ubytków w jezdni na skrzyżowania ul. Grunwaldzkiej  

z ul. Bankową nie sprawdza się, więc może uda się to zrobić przy użyciu innego materiału. 
� Radny Roman Anyszkiewicz wnioskował o zamontowanie lampy na ul. Bankowej, ponieważ 

jest bardzo ciemno. 
� Radny Witold Zamojski  zgłosił leżące przy ul. Rynek i ul. PCK reklamówki z butelkami.  
 
Prowadzenie sesji przejął Wiceprzewodniczący Rady – Witold Kleczkowski. 
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Ad. pkt 6. 
Wyrażenie opinii w sprawie przystąpienia do umowy konsorcjum „Air&D ęblin Industrial 
Park”. 

Dr Wojciech Dziewulski – przedstawił projekt umowy konsorcjum (stanowi załącznik) 
i poinformował, że poprosił o spotkanie i podjęcie decyzji w tej sprawie, ponieważ po podpisaniu 
listu intencyjnego przez Miasto Dęblin, Starostwo Powiatowe, Kresową Fundacją Edukacyjną 
„Europa” w sprawie współdziałania i powołania Parku Przemysłowego oraz Inkubatora 
Przedsiębiorczości, próby naszych działań od strony pozyskania funduszy unijnych napotkały 
trudności.  

Okazuje się, że przyszła perspektywa budżetowa na lata 2014 – 2020 przewiduje dosyć duże 
środki na działania zmierzające do rozpoczęcia i rozwoju inwestycji przemysłowych. 
Są informacje, że wnioskodawcami będą mogły być i powinny być konsorcja z udziałem jednostek 
samorządu terytorialnego. Dlatego jest potrzeba zawarcia takiej umowy czasowej, aby można było 
wystąpić o duże środki finansowe na infrastrukturę. W związku z tym zwróciłem się do Burmistrza 
Miasta Dęblin o to, by taką umowę konsorcjum można było podpisać. Proponujemy, aby członkami 
umowy konsorcjum było Miasto Dęblin, Instytut Badań Stosowanych Politechniki Warszawskiej, 
Expert F Sp. z o.o. i Kresowa Fundacja Edukacyjna „Europa”. Dwa ostatnie podmioty są członkami 
listu intencyjnego, który został podpisany. Proponowaliśmy w toku różnych działań i prac, aby 
dołączył do nas Instytut Badań Stosowanych Politechniki Warszawskiej, ponieważ wniesie pewne 
patenty, pomysły.  

Umowa konsorcjum jest potrzebna, ponieważ umożliwia aplikowanie o fundusze Unii 
Europejskiej. Projekty konsorcjum mogłyby być finansowane w znacznej części, nawet do 100% 
z pieniędzy unijnych. Zaplanowano trzy podstawowe projekty, a mianowicie budowę infrastruktury 
technicznej, ponieważ ten teren nie jest uzbrojony (droga dojazdowa, kanalizacja, woda, energia 
elektryczna), budowę siedziby administracyjnej Parku Przemysłowego oraz działania 
marketingowo-informacyjne i wspierające dla pozyskania inwestorów zagranicznych. Po drugie 
będą wspólne działania informacyjno-marketingowe i stworzenie biura interesantów, czyli miejsca 
w siedzibie administracyjnej, gdzie będzie można obsługiwać pierwszych zainteresowanych 
inwestorów. Następnie rozpoczęcie przygotowań do inwestycji, czyli opracowanie projektu 
budowlanego i wystąpienie o pozwolenie na budowę. Projekt budowlany został już opracowany, 
ale Unia nie chce finansować pojedynczych przedsięwzięć, szczególnie infrastrastrukturalnych 
i żąda zagospodarowania całego obszaru. 

Jeśli chodzi o firmy i instytucje, które przystąpiłyby do umowy konsorcjum, to:  
� Expert F Sp. z o.o., która dysponuje szeroką bazą ekspertów, ma doświadczenie w realizacji 

projektów unijnych, jest zainteresowana transferem oraz ma podpisaną umowę z Politechniką 
Warszawską; 

� Kresowa Fundacja Edukacyjna „Europa” występowała dwukrotnie do Lubelskiej Agencji 
Wspierania Przedsiębiorczości, niestety okazało się w obu podejściach, że jest za słaba 
organizacyjnie i finansowo. Jeśli konsorcjum wystąpi o środki, wówczas również budżet Miasta 
Dęblin będzie się liczył, jako siła podmiotu wspólnie występującego o pieniądze unijne; 

� Politechnika Warszawska to 3 500 pracowników naukowych, 70 wynalazków 
opatentowywanych rocznie, 36 000 studentów, 19 wydziałów. Instytut Badań Stosowanych 
Politechniki Warszawskiej podpisał umowę obsługi transferu technologii, w tym 
w szczególności wycenę wartości intelektualnej, pośrednictwo w sprzedaży, licencjonowanie 
i udostępnianie w innej formie prawnej praw własności intelektualnej przysługującej 
Politechnice Warszawskiej. Współpraca z Wydziałem Mechanicznym Energetyki i Lotnictwa 
Politechniki Warszawskiej cały czas trwa. Aplikujemy o fundusze z Innowacyjnej Gospodarki 
oraz z Narodowego Centrum Badań i Rozwoju. Sądzimy, że pewną część uda się w tym roku 
uzyskać. 

Reasumując chodzi o drogę dojazdową do terenu przy lotnisku oraz ewentualnie infrastrukturę 
wewnętrzną. W budynku Inkubatora Przedsiębiorczości będą sale konferencyjne, szkoleniowe, 
zaplecze hotelowe i gastronomiczne, pomieszczenie biurowe, dwadzieścia pomieszczeń 
produkcyjnych, działalność doradcza, szkoleniowa, demonstracyjna. 
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W przypadku farmy fotowoltaicznej inwestor uzyskał pozwolenie i 60% dofinansowanie 
na budowę tego obiektu. Miało być postawionych 5 000 ogniw fotowoltaicznych na powierzchni 
ok. 2 hektarów. Niestety ze strony wojska, które twierdzi, że panele słoneczne mogą oślepiać 
pilotów, jest skarga do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. W tej chwili trwa tryb 
odwoławczy. 

W perspektywie funduszy europejskich na lata 2014-2020 ma być ok. 82,5 mld. uero, 
z czego większość będzie przeznaczana na nowe technologie, innowacje, transfer technologii, itd. 
Żeby sięgnąć po te pieniądze dla Dęblina namawiam do podpisania umowy konsorcjum. 
Umowa konsorcjum jest przede wszystkim intencyjna i mówi o wspólnym pozyskiwaniu pieniędzy 
na omówione cele. Umowa nie niesie ze sobą istotnego ryzyka, aczkolwiek jak każda współpraca 
może budzić wątpliwości.      
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt porozumienia 
o powołaniu konsorcjum „Air&Dęblin Industrial Park. 
 
Radny Witold Zamojski  – zapytał, ile osób z Dęblina i okolic będzie miało zatrudnienie. 
W. Dziewulski – odpowiedział, że do zagospodarowania jest 27 ha gruntu, chcemy, aby było 
kilkudziesięciu inwestorów. Trudno dzisiaj oszacować ile osób zatrudniałby jeden zakład. 
Na początek planujemy łącznie z Politechniką produkcję małych elektrowni wiatrowych, czyli 
mających śmigło o średnicy 7 metrów i wysokości z masztem 18 metrów. Zakładamy, że przy tego 
rodzaju produkcji fabryka mogłaby zatrudniać 30-50 osób, jeśli ma zamówienia. Każdy następny 
inwestor tworzy nowe miejsca pracy. Myślę, że na tym terenie można stworzyć do kilkuset miejsc 
pracy. Najpierw jednak musi powstać droga dojazdowa o długości 800 metrów. 
 
Po dyskusji przystąpiono do głosowania.  
W głosowaniu brało udział 10 radnych. „Za” pozytywnym zaopiniowaniem przystąpienia 
do umowy konsorcjum „Air&Dęblin Industrial Park” było 10 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię. 
 
Ad. pkt 7a. 
Rozpatrzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków dla miasta Dęblin. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Mieniem Komunalnym - Alicja Zwierzchowska – przedstawiła 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformowała, że w dniu 31.12.2013 r. Prokurator 
Rejonowy w Rykach wystąpił do Rady Miasta Dęblin z wnioskiem o uchylenie uchwały 
Nr XLV/293/2005 w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
dla miasta Dęblin, w części objętej regulacją § 7, § 8, § 9, § 14, § 21, gdyż są one sprzeczne 
z prawem, ze względu na naruszenie granic upoważnienia ustawowego.  
Uchwała została podjęta w 2005 roku i nie wnoszono do niej w ramach nadzoru Wojewody 
żadnych uwag. Przez okres 9 lat zmieniło się orzecznictwo zarówno Wojewody jak Sądu 
Administracyjnego w wyniku czego uznano, że większość zapisów, które kwestionuje prokuratura 
należą do kompetencji przedsiębiorstwa wodociągowego i odbiorcy usług, w związku z czym 
powinny być one uregulowane w umowie między przedsiębiorcą, czyli w naszym przypadku 
Miejskim Zakładem Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. a poszczególnym odbiorcą wody czy 
dostawcą ścieków.  
Na podstawie dokonanej analizy aktualnego orzecznictwa stwierdzono zasadność wniosku 
Prokuratora Rejonowego w kwestii sprzeczności z prawem zapisów zawartych w § 7, § 8, § 9 pkt 4 
i 5, § 14, § 21 ww. uchwały, nie zauważono przesłanek do skreślenia § 9 pkt 1, 2, 3.  
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 10 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów (jednogłośnie). 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/313/2014 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków dla miasta Dęblin. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego za Zasługi 
dla Miasta Dęblin i regulaminu jego przyznawania. 

Inspektor ds. strategii miasta i obsługi inwestora - Agnieszka Rodak – przedstawiła projekt 
uchwały (stanowi załącznik do protokołu) i poinformowała, że powstał po konsultacji z Komisją 
Heraldyczną, która działa przy Ministrze Administracji i Cyfryzacji. Konsultacjom podlegał 
nie tylko wzór graficzny medalu, ale również całe opisy wykonania medalu oraz wzór dyplomu, 
jak również zapisy regulaminu przyznawania Medalu Honorowego.  
Regulamin zakłada, że Medal przyznaje Rada Miasta po zasięgnięciu opinii Komisji Medalu, 
w skład której wchodzą Burmistrz Miasta Dęblin jako Przewodniczący Komisji Medalu, 
Przewodniczący Rady Miasta Dęblin oraz po jednym przedstawicielu z każdej komisji stałej Rady 
Miasta Dęblin.  
Po uzgodnieniach Komisja Heraldyczna pozytywnie zaopiniowała proponowany wzór medalu 
i projekt uchwały. Opiniowaniem zajmował się Tadeusz Jeziorowski, krajowy ekspert w zakresie 
medali, natomiast autorem projektu medalu jest Wojciech Mendzelewski - prezes Stowarzyszenia 
artystów plastyków dla Lubelszczyzny.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny Witold Kleczkowski – zapytał, dlaczego na dyplomie, stanowiącym załącznik do Medalu 
jest podpis Przewodniczącego Rady Miasta, skoro Przewodniczącym Komisji Medalu jest 
Burmistrz Miasta.  
Inspektor Agnieszka Rodak – wyjaśniła, że medal nadaje Rada Miasta w drodze uchwały 
po zasięgnięciu opinii Komisji Medalu. Rada Miasta nie musi się zgodzić z opinią Komisji Medalu. 
Zgodnie z ustawą o odznakach i mundurach na takim dyplomie musi być podpis organu, który 
przyznaje Medal.  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 10 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/314/2014 w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego 
za Zasługi dla Miasta Dęblin i regulaminu jego przyznawania. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad. pkt 7c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminów targowisk. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Mieniem Komunalnym - Alicja Zwierzchowska – przedstawiła 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformowała, że powstał w związku ze zmianą zarządców 
targowisk i koniecznością dostosowania do przepisowych wymogów. 
Po uwagach Komisji Gospodarki Komunalnej zostały wprowadzone do załączników autopoprawki: 
− w załączniku nr 1, w § 8 ust. 1 pkt 2 litera „d” oraz w załączniku 2, w § 6 ust. 1 pkt 1 litera „d”, 

zastąpiono słowa „opłaty eksploatacyjnej” słowami: „opłat za korzystanie z urządzeń targowych 
oraz za inne usługi świadczone przez Zarządcę targowiska”; 

− ujednolicenie zapisów w załącznikach, poprzez zmianę w załączniku nr 2 § 5 pkt 2, który 
otrzymuje brzmienie jak § 7 pkt 2 załącznika nr 1: „utrzymania czystości i porządku stanowisk 
handlowych, na których prowadzą sprzedaż oraz po zakończeniu sprzedaży do zebrania, 
posegregowania i usunięcia posegregowanych odpadów do wydzielonych pojemników 
zlokalizowanych na terenie targowiska”. 



 

Protokół Nr LVI sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 27 lutego 2014 r. 
 

8 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny Mirosław Krawczak zwrócił uwagę na punkty dotyczące: 
− załącznika nr 1, gdzie § 1 ust. 1 mówi, że targowisko przy ul. Niepodległości w Dęblinie jest 

czynne w każdą środę od godz. 500 do godz. 1300 i w pozostałe dni tygodnia w godzinach 
ustalonych przez Zarządcę targowiska. W przypadku targowiska przy ul. 15 Pułku Piechoty 
Wilków godziny są z góry zatwierdzone przez Radę. Zapytał, z czego wynika różnica;  

− różnic w załącznikach, ponieważ według załącznika nr 1 § 6 na targowisku przy  
ul. Niepodległości zabrania się wprowadzania psów i wprowadzania rowerów, natomiast takich 
zakazów nie ma na targowisku przy ul. 15 PP Wilków. Jest za możliwością wchodzenia  
z rowerami. Dla wielu starszych ludzi rower jest środkiem transportu cięższych towarów,  
np. ziemniaków. 

Zastępca Naczelnika Wydziału GMK - A. Zwierzchowska – powiedziała, że zapisy 
organizacyjne funkcjonowania targowiska przy ul. Niepodległości muszą spełniać wymagania 
sanitarne. Nie można wprowadzać psów, z wyjątkiem psów przewodników.  
Natomiast jeżeli chodzi o rowery, projekt zakłada wyposażenie targowiska w stojaki na rowery 
w trzech miejscach. Targowisko to będzie wyposażone w stoły do handlu ustawione w sposób 
trwały, przemieszczanie się rowerami, nawet ich prowadzenie będzie bardzo utrudnione i będzie 
stwarzało zagrożenie dla pozostałych korzystających, ponieważ przestrzeń między stołami będzie 
ograniczona. 
Jeżeli chodzi o godziny funkcjonowania targowiska przy ul. Niepodległości w dni tygodnia oprócz 
środy, pozostawiono tę kwestię do uregulowania przez Zarządcę targowiska, dlatego że do tej pory 
targowisko to nie funkcjonowało w te dni. Oczywiście decyzja ta będzie konsultowana 
z Burmistrzem Miasta, który pozostaje właścicielem. Jeżeli będzie zapotrzebowanie i kupcy będą 
chcieli korzystać, to targowisko może być czynne tak jak targowisko przy ul. 15 PP Wilków, 
dlatego nie wprowadzono sztywnego zapisu. Natomiast na targowisku przy ul. 15 Pułku Piechoty 
Wilków pozostało uregulowanie, które było w poprzednim regulaminie. 
Sekretarz Miasta – odnośnie zakazu wprowadzania rowerów dodał, że nowopowstałe targowisko 
będzie funkcjonowało trochę inaczej niż targowisko przy ul. 15 Pułku Piechoty Wilków, chodzi 
o dobre postrzeganie wizualne. Nie chodzi nam o utrudnienia dla kupujących, lecz o ułatwienie 
szybkiego i skutecznego zakupu. Przemieszczanie się kupujących z rowerami jest kolizyjne. 
Radna Danuta Krajewska – zwróciła uwagę, że w regulaminie nie ma podanej kwoty, jaką kupcy 
będą musieli zapłacić za stanowisko. 
Zastępca Naczelnika Wydziału GMK - A. Zwierzchowska – odpowiedziała, że te kwestie nie 
są w kompetencji Rady, dlatego zapisy dotyczące wysokości opłat za korzystanie z urządzeń 
i obiektów nie mogły znaleźć się w regulaminie. Będzie je określał Zarządca targowiska, gdyż 
są przez niego świadczone. Opłaty za korzystanie z obiektów (bieżąca eksploatacja) należą 
do zwykłego zarządu i należą do kompetencji Burmistrza.  
Do wyłącznej kompetencji Rady w dalszym ciągu należy podejmowanie uchwały w sprawie opłaty 
targowej, która jest opłata lokalną. Nie była rozpatrywana zmiana obowiązującej uchwały 
o opłatach targowych. Na dzień dzisiejszy obowiązuje w dotychczasowej wysokości. Regulacji 
dotyczących opłaty targowej nie można zamieścić w regulaminie targowisk, ponieważ wynika 
ona z zupełnie innych przepisów. Gdyby zapisy o takich opłatach znalazły się w uchwale wówczas 
w tej części byłaby ona uchylona. 
Radny Waldemar Chochowski – miał wątpliwości na Komisji Gospodarki Komunalnej odnośnie 
opłat, które wejdą w życie. Handlujący chcieliby wiedzieć, ile będzie wynosić opłata za korzystanie 
z urządzeń targowych oraz za inne usługi świadczone przez Zarządcę terenu, jak również opłata 
rezerwacyjna. Może się okazać, że będziemy mieli jedno z najdroższych targowisk w okolicy. 
Natomiast opłata targowa obowiązuje bez zmian. Nie wiemy czy zostanie zmniejszona, tak by po 
wprowadzeniu opłaty eksploatacyjnej handlujący nie ponosili większych opłat niż do tej pory.  
Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że jeżeli chodzi o opłatę targową będzie ona jednakowa dla obu 
targowisk, jest stała, wpływa do budżetu i nie będzie zmniejszana.  
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Odnośnie opłaty eksploatacyjnej, to na targowisku przy ul. Niepodległości będzie ustalona 
na podstawie kosztów związanych z mediami. Na targowisku przy ul. 15 PP Wilków nie ma opłat 
eksploatacyjnych, ale można je tam również wprowadzić. Nad wysokością opłaty rezerwacyjnej 
nie zastanawialiśmy się.  
Radny W. Chochowski – zapytał, czy koszty ponoszone przez handlujących nie powinny zostać 
na zasadzie opłat targowych, tak jak na targowisku przy ul. 15 PP Wilków, gdzie osoby handlujące 
nie ponoszą dodatkowych opłat eksploatacyjnych, mimo że są świadczone usługi związane 
ze sprzątaniem, odśnieżaniem, oświetleniem, itp. Zapytał, czy jeśli opłata za korzystanie z urządzeń 
wejdzie w życie, to opłaty ponoszone przez handlujących wzrosną oraz czy Rada Miasta będzie 
mogła zmniejszyć opłatę targową, aby nie podnosić handlującym kosztów. Następnie zapytał, kiedy 
zostanie ustalona opłata eksploatacyjna. 
Sekretarz Miasta – jeżeli chodzi o ustalanie wysokości opłaty targowej, będzie można dyskutować 
na ten temat, gdy będzie przedstawiony projekt uchwały w tej sprawie i wtedy zastanawiać się nad 
jej zmniejszeniem. Samo ustalenie wysokości opłat nie jest treścią tego regulaminu.  
Natomiast opłata eksploatacyjna wejdzie w życie, gdy nastąpi umocowanie prawne, to jest z chwilą 
ogłoszenia uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego. Na podstawie 
regulaminu będzie można taką opłatę dodatkową wprowadzić, trudno jednak określić kiedy 
ją wdrożymy. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 10 radnych. „Za” projektem uchwały było 8 głosów, przy 2 głosach 
„wstrzymujących się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/315/2014 w sprawie regulaminów targowisk. Uchwała 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ryki. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Czesław Matysek – przedstawił projekt 
uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że w listopadzie 2013 r. wspólnie z innymi gminami 
powiatu ryckiego Miasto Dęblin zgłosiło projekt na konkurs ogłoszony przez Ministerstwo Sportu 
i Turystyki dotyczący powszechnej nauki pływania i otrzymaliśmy dotację dla całego powiatu 
w wysokości 60 000 zł, dotacja dla Miasta Dęblin wynosi 15 925 zł. Żeby uruchomić działania 
związane z praktyczną nauką pływania potrzebna jest uchwała decydująca o wkładzie własnym, 
który wynosi 20 071 zł. Projekt będzie trwał w okresie od 03.03.2014 r. do 15.12.2014 r. i obejmuje 
uczniów klas III szkół podstawowych obecnego i przyszłego roku szkolnego. Trzeba będzie 
zorganizować dowożenie i opiekę. Do realizacji tej uchwały będzie potrzebna uchwała w sprawie 
udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Ryki. 

Projekt uchwały nie był opiniowany przez komisje Rady Miasta. 

W dyskusji wzięli udział: 
Radny Mirosław Krawczak – zapytał, czym podyktowany został wybór klas III szkoły 
podstawowej. 
Naczelnik Wydziału OKS - Cz. Matysek – odpowiedział, że tak został skonstruowany konkurs 
przez Ministerstwo, które jest inicjatorem, jest to narzucone odgórnie. My możemy tylko przystąpić 
lub nie przystąpić do konkursu. W drugim semestrze obecnego roku szkolnego w programie wezmą 
uczniowie klas III, natomiast w pierwszym semestrze przyszłego roku szkolnego wezmą udział też 
uczniowie klas III, czyli obecnie klas II.  
Radny W. Chochowski – zauważył, że zadanie nie jest ujęte w budżecie Miasta na 2014 r., więc 
skąd będą pochodziły środki. 
Naczelnik Wydziału OKS - Cz. Matysek – poinformował, że środki na ten cel będą pochodziły 
ze specjalnej rezerwy przeznaczonej na sport, zabezpieczonej w budżecie. 
Radny Waldemar Warenica – zapytał, czy po przekazaniu dofinansowania Gminie Ryki, Miasto 
Dęblin dodatkowo będziemy ponosić koszt dowozu dzieci na basen. 
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Naczelnik Wydziału OKS - Cz. Matysek – wyjaśnił, że dotacja miała być przekazana Powiatowi 
Ryckiemu, ale nie prowadzi on szkół podstawowych, w związku z tym musiała to przejąć Gmina 
Ryki. Nie będzie żadnych dodatkowych kosztów, w ramach tych środków wszystko będzie 
rozliczane przez Gminę Ryki jako lidera projektu. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 10 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/316/2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Ryki. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia zgody na zawarcie porozumienia 
z Gminą Ryki. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Czesław Matysek – przedstawił projekt 
uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że potrzebne jest porozumienie, w którym zostaną 
określone warunki współpracy z Gminą Ryki. Aby zrealizować poprzednią uchwałę konieczne jest 
wprowadzenie w życie tej uchwały. 

Projekt uchwały nie był opiniowany przez komisje Rady Miasta. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 
10 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/317/2014 w sprawie udzielenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Gminą Ryki. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Sekretarz Miasta – Marek Basaj udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
� dla radnego Waldemara Warenicy: 

− naprawa lustra na skrzyżowaniu ulic Składowej i Szpitalnej oraz wymalowanie przejście dla 
pieszych przy tym skrzyżowaniu – przekażemy wnioski na piśmie do Zarządu Dróg 
Powiatowych; 

� dla Przewodniczącego Zarządu Osiedla Podchorążych: 
− oczyszczenie terenu przy ul. Balonnej – w miesiącach wiosennych, na przełomie marca 

i kwietnia ten teren powinniśmy doprowadzić do należytego stanu; 
� dla radnej Danuty Krajewskiej: 

− tymczasowe utwardzenie dróg w osiedlu Jagiellońskie – w osiedlu trwają prace przy 
budowie kanalizacji. Przypomnimy wykonawcy, aby utwardzał i doprowadzał drogi 
do stanu umożliwiającego przejazd; 

� dla radnego Stanisława Kopacza: 
− poprawa chodnika przy drodze wojewódzkiej – przekażemy stosowny wniosek do zarządcy; 
− działka przy bloku nr 34 na os. 15 Pułku Piechoty „Wilków” – działka jest własnością 

Wojskowej Agencji Mieszkaniowej – wystosujemy wniosek do właściciela terenu o jego 
uporządkowanie; 

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego: 
− zmiana godzin otwarcia kasy Urzędu Miasta – weźmiemy pod rozwagę, godziny otwarcia 

kasy były już zmieniane. Kasa musi się rozliczyć z pobieranych opłat i dopasować się 
do banku, aby zdepozytować pieniądze; 

− uzupełnienie skrzyżowania ul. Grunwaldzkiej i Bankowej – w ubiegłym roku na jesieni była 
awaria urządzeń w jezdni, Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej naprawiał je i przed 
zimą zabezpieczył ubytek poprzez utwardzenie grysem. W najbliższych miesiącach przy 
inwestycji wodno-kanalizacyjnej Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej dodatkowo zleci 
zalanie asfaltem tej części jezdni; 
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� dla radnego Romana Anyszkiewicza: 
− montaż lampy na ulicy Bankowej – sprawa nie jest taka prosta, ponieważ należy to do zadań 

inwestycyjnych. Nie można zakupić i zamontować, ponieważ najpierw należy wykonać 
projekt i dopiero wtedy można zamontować lampę. Wniosek będzie brany pod uwagę. 

� dla radnego Witolda Zamojskiego: 
− teren skweru przy ul. Niepodległości i Okólnej – nadal jest to teren budowy, dlatego 

przekażemy wykonawcy, aby częściej i sumienniej przykładał się do sprzątania tego terenu.  
 
Na pozostałe wnioski odpowiedź zostanie udzielona pisemnie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – zapytał, czy wszyscy otrzymali odpowiedzi na zapytania  
i interpelacje, ponieważ nie było uwag zamknął punkt.  
 
Ad. pkt 9. 
Zatwierdzenie protokołu LV sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołu z LV sesji Rady Miasta przystąpiono 
do jego zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 10 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 9 radnych, 1 osoba 
„wstrzymała się” od głosu. Rada Miasta przyjęła protokół z LV sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 10. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodniczący RM – Witold Kleczkowski 
zamknął LVI sesję.  

Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Agnieszka Ostrach 


